
Zwolle, 2 september 2019 
 
 
Geachte raads- en burgerleden van de gemeenteraad van Zwolle, 
 
Graag vragen wij uw aandacht voor de situatie van dak- en thuislozen in Zwolle. We maken 
ons ernstig zorgen over hun situatie en vragen u om onze vragen over dit onderwerp onder 
de aandacht te brengen van de betreffende bestuurders. Wilt u hen onze zeven vragen 
stellen en vragen om binnen drie weken, voor de herfst aanbreekt, te reageren?  
 
 
Aanleiding 
De afgelopen weken hebben de media er vol van gestaan. Het CBS heeft onderzoek gedaan1, 
de NOS2 berichtte er over net als alle kranten: “Aantal daklozen in tien jaar meer dan 
verdubbeld.” Staatssecretaris Blokhuis werd er over geïnterviewd in het NOS Radio 1 
Journaal en zei: "Wij wisten dat het aantal dak- en thuislozen eerder iets aan het toenemen 
was dan aan het afnemen." en "Maar dat de toename zo fors is, dat is een tegenvaller. Zeker 
als je je realiseert dat bij elke dakloosheid veel ellende aan de hand is voor de individu en de 
omgeving.” 
 
 
Het is inmiddels tien jaar geleden dat nieuwe De Herberg gerealiseerd werd. Het lokale en 
regionale beleid met betrekking tot de bestrijding van dak- en thuisloosheid leek sindsdien 
succesvol. Partijen als RIBW, Leger des Heils, woningcorporaties, Centrale Toegang, etc. 
werken actief samen met de gemeente Zwolle.  
 
 
In 2016 berichtte het CBS ook al over de toename van dak- en thuisloosheid: “Aantal 
daklozen in zes jaar met driekwart toegenomen." Dit bericht en de lokale omstandigheden in 
Zwolle waren daarna in 2017 aanleiding voor een werkconferentie in het 
Dominicanenklooster georganiseerd vanuit De Herberg en het RIBW. Zorgen werden toen 
uitgesproken, een strategie gezocht. In de Herbergkrant werd erover gerapporteerd. 
 
 
Inmiddels manifesteert zich naar onze waarneming de dak- en thuisloosheid en aanverwante 
problematiek in de Zwolse praktijk weer nadrukkelijker dan de afgelopen jaren. Wij maken 
ons zorgen en vragen ons daarom af of u die signalen ook heeft én of de bevindingen van het 
CBS ook op Zwolle van toepassing zijn. Is Zwolle wel of niet atypisch?  
 
 
 
 
 
 
 

 
1 https://www.cbs.nl/nl-nl/nieuws/2019/34/aantal-daklozen-sinds-2009-meer-dan-verdubbeld 
2 https://nos.nl/artikel/2298592-aantal-daklozen-in-tien-jaar-meer-dan-verdubbeld.html 



Onze vragen 
Uiteraard roept het vragen op over de oorzaken en over noodzakelijke maatregelen i.c 
beleid. Gelet hierop richten wij ons tot u en vragen u om de volgende vragen te stellen aan 
de verantwoordelijke bestuurders: 
 

1. Wat is het actuele cijfermatige beeld met betrekking tot de dak- en thuisloosheid in 
Zwolle? 

2. De resultaten van het CBS zijn exclusief: 
a. de mensen die illegaal in Nederland verblijven en dakloos zijn; 
b. daklozen van 65 jaar en ouder; 
c. kinderen. 

Wat is het actuele cijfermatige beeld met betrekking tot de dak- en thuisloosheid in 
Zwolle van deze mensen? 

3. Welke trend is er vanaf 2009 zichtbaar in aantallen, groepen en problematieken? 
4. Welke oorzaken kunnen worden gevonden voor die trend? 
5. Welke conclusies kunnen worden getrokken over het beleid van de betrokken 

instanties? 
6. Welke maatregelen neemt de gemeente Zwolle om, zo nodig, meer zicht te krijgen 

op cijfers en trends en om te garanderen dat in Zwolle niemand op straat blijft staan? 
7. Welke specifieke regels gelden voor de opvang van dak- en thuislozen met een niet-

Nederlandse nationaliteit, zoals EU-inwoners, asielzoekers en vluchtelingen? Hoe is 
gewaarborgd dat ook deze mensen in Zwolle niet op straat blijven staan? 

8. Welke (extra) maatregelen zijn en worden getroffen om te garanderen dat -niemand 
deze winter op straat hoeft te slapen? 

 
In Zwolle laten we immers niemand op straat staan?  
 
Graag horen wij van u en zijn we uiteraard bereid hierover met u nader in gesprek te gaan.  
 
vriendelijke groet, 
 
 
Jan de Beer, Han Hagg, Henk Huttinga, Idske de Jong, Joop van Ommen, Gerrit Teunis, 
Rouzbeh Zoubin,  
 
- bezorgde inwoners van Zwolle. - 
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